
Generalforsamling i Etiopiens Børn 

Tirsdag den 24. maj 2022 kl. 19.00 i Grænseforeningens lokaler, 

Peder Skramsgade 5, 1054 København K 

 

Dagsorden:  

1. Valg af dirigent og referent  

2. Bestyrelsens beretning  

3. Regnskab  

4. Fastsættelse af kontingent  

5. Budget  

6. Indkomne forslag 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer  

8. Valg af suppleant  

9. Evt. 

 

Bestyrelsesformanden, Gunvor Vestergaard, bød velkommen til generalforsamlingen, hvori ca. 

20 medlemmer deltog.  

Ad. 1:  

Finn Kenneth Hansen blev valgt til dirigent og konstaterede indledningsvis, at 
generalforsamlingen var lovligt indkaldt.  

Lisbet Borker blev valgt til referent.  

Ad. 2:  

Formanden, Gunvor Vestergaard, indledte bestyrelsens beretning med at sige, at det i år har 

været ekstra svært at skrive beretningen pga. af den vanskelige situation i Etiopien lige nu. 

Siden sidste generalforsamling har kommunikation med børnehjemmet været så godt som ikke 

eksisterende, ligesom det ikke har været muligt for os at sende de kvartalsvise pengebeløb af 

sted til børnehjemmet i Mekele. Det har heller ikke været muligt at få telefonisk kontakt med 

Mehretab Haileselassie (vores kontaktperson i Mekele, Etiopien). 

Bestyrelsesmedlem Shewit Desta kunne imidlertid supplere med allerseneste nyt: Det forlyder, 
at det netop er blevet muligt for NGO’er at sende penge til organisationer i Tigray via 
udviklingsorganisationen TDA (Tigray Development Association), som bl.a. har kontorer i USA, 

Storbritannien og Norge. Etiopiens Børn lever, ifølge Shewit, op til TDA’s definition af en NGO. 
John Engel sendte i begyndelsen af året bestyrelsen et ”Forslag til midlertidig anden anvendelse 

af foreningens penge til humanitære formål for børn i verden.”  Bestyrelsen diskuterede Johns 

henvendelse/forslag på bestyrelsesmødet d. 28. februar, men besluttede samtidig at se tiden 

an og tage problemstillingen op til drøftelse på generalforsamlingen. 



John redegjorde for sit forslag. Det går først og fremmest ud på, at foreningen, indtil det atter 

er muligt at sende penge til Mekele, bør overveje at anvende vores indestående pengebeløb 

eller dele heraf til at hjælpe andre steder, hvor pengene vil kunne gøre god gavn – især i forhold 

til børn i nød.  

Forslaget blev ivrigt diskuteret af de forsamlede medlemmer, og mange forskellige synspunkter 

blev fremført. Da Johns henvendelse imidlertid ikke var blevet indsendt som et egentligt 

forslag, stillet på generalforsamlingen, kunne forslaget ikke komme til afstemning. 

Dirigenten samlede op i forhold til debatten og nåede frem til flg. tre spørgsmål, som 

forsamlingen pålagde bestyrelsen at gå videre med hurtigst muligt: 

1. Er der lige nu en sikker måde, hvorpå pengene kan sendes til børnehjemmet? 

2. Hvor længe skal vi vente med at gøre noget andet, hvis pengene ikke kan sendes til 

børnehjemmet i Mekele? 

3. Hvem skal have i givet fald modtage pengene? 

Herefter blev beretningen blev enstemmigt vedtaget. 

Ad. 3:  

Kassereren, Lissi Hejberg, gennemgik regnskabet, og årsrapporten fra den eksterne revisor blev 

fremlagt. Regnskabet blev enstemmigt vedtaget.  

Ad. 4:  

Bestyrelsen foreslog, at medlemskontingentet fortsat skal være 100 kr. årligt, og dette blev 

også enstemmigt vedtaget.   

Ad. 5:  

Budgettet for 2022/23 blev fremlagt af Lissi Hejberg. Med ændringerne, at udgift til revisor 

sættes op til 9.000kr. og ‘Reserven’ sættes ned til 3.000 kr., blev budgettet enstemmigt 

vedtaget.  

Ad. 6:  

Der var ingen indkomne forslag.   

Ad. 7: 

Gunvor Vestergaard, Mikkel Syberg, Irene Bjerregaard og Lisbet Borker blev genvalgt som 

bestyrelsesmedlemmer. 

Ad. 8:  

Lars Jørgensen blev valgt som suppleant. 

Ad. 9:  

Monica Gabre Selassie meddelte, at foreningen fortsat er velkommen til at afholde et 
loppemarked hos hendes forældre på Strindbergsvej i Valby her til sommer. 



Efter afslutningen på mødet lykkedes det et medlem med familie i Tigray, som arbejder for en 
NGO, hvor man har adgang til internet, at kontakte familiemedlemmet. Vedkommende lovede 
at forsøge at sætte sig i forbindelse med Fikre og få ham til at kontakte os snarest. 

 

Formanden og dirigenten takkede for et godt møde. En særlig tak til de medlemmer, som havde 
bagt de dejlige etiopiske brød. 

 

P.S. Efter generalforsamlingen har Shewit Desta modtaget lydfiler fra Fikre, som fortæller, at 

alle har det godt. Det er lykkedes ham at låne penge til mad og medicin via sit netværk eller få 

kredit hos leverandører, men det er generelt svært at få varer, og der er efterhånden grænser 

for, hvor mange flere penge han kan låne. Han har oparbejdet en meget stor gæld, og desuden 

har de ansatte ikke fået løn det sidste års tid.  

København, den 30. maj 2022,  

Lisbet Borker 

 

 


